

[Text]

Mr. MacEachen: Vote 10a, "Canadian Interests Abroad", is a comprehensive vote providing really for our operations outside Canada, and, as I understand it, this is an addition to...

Mr. Prud'homme: I have a question that relates directly to that.

Mr. MacEachen: Yes; well—Mr. O'Toole, I think, will be able to give you the details you require. Mr. O'Toole is an Assistant Undersecretary of State.

The Chairman: Mr. O'Toole.

Mr. Larry O'Toole (Assistant Undersecretary of State, Department of External Affairs): Mr. Chairman, as the Minister has said, "Canadian Interest Abroad" is the Department's comprehensive operating and maintenance vote. What is being sought in these estimates is an increase of \$471,320 which represents two items: first, Canada's contribution to the International Energy Agency, this being the first year of our membership, in the amount of \$239,320, and then, a contribution to the Pearson College of the Pacific, in the amount of \$232,000. I believe it is the second year in which the government has made a contribution for the provision of scholarships through the Pearson College.

Mr. Prud'homme: Could we know how much money has been spent so far on this second item—in toto or...

Mr. O'Toole: Pearson College?

Mr. Prud'homme: Pearson College, yes.

Mr. O'Toole: I really do not have the information as to whether or not there was a payment for scholarships in the last school year or not. The college was inaugurated in September 1974 and the contribution in the current year is to cover 40 scholarships for a total amount of \$232,000.

Mr. Prud'homme: Because that question has been put to us, as far as these scholarships are concerned. Is there any possibility of providing us—not tonight because I think there would be too much detailed information—with the details because there is great interest in these scholarships.

Am I addressing myself to the right group of gentlemen? I am sorry not to see a lady among all these high civil servants yet but...

An hon. Member: There is a lady Clerk.

Mr. Prud'homme: A lady Clerk, yes; but she is not with External Affairs.

To go back to the question. Is it particularly for non-Canadians or do you have scholarships particularly for Canadians? Or a combination of both?

The Chairman: Mr. Robinson.

Mr. H. B. Robinson (Undersecretary of State for External Affairs): I think that the aim is to have 75 per cent of the scholarships for non-Canadians and 25 per cent for Canadians; but at this time I do not believe that proportion has yet been achieved.

[Interpretation]

M. MacEachen: Le crédit 10a, «Les intérêts du Canada à l'étranger» est un crédit d'ensemble prévoyant des fonds pour nos opérations à l'extérieur du Canada, et, si j'ai bien compris, il s'agit de suppléments...

M. Prud'homme: J'aurais une question concernant directement ce point.

M. MacEachen: Oui, eh bien, M. O'Toole pourra vous fournir tous les détails dont vous avez besoin. M. O'Toole est sous-secrétaire d'État adjoint.

Le président: Monsieur O'Toole.

M. Larry O'Toole (Sous-secrétaire d'État adjoint, ministère des Affaires extérieures): Monsieur le président, comme le ministre l'a dit, «Les intérêts du Canada à l'étranger» est le crédit d'ensemble concernant le fonctionnement et l'entretien du ministère. Dans ce budget, nous cherchons à augmenter le montant de \$471,320, ce qui représente deux postes: premièrement, la participation du Canada à l'Agence internationale de l'énergie au montant de \$239,320, puisque c'est la première année que le Canada fait partie de cette organisme, et ensuite, une contribution au Collège Pearson du Pacifique, au montant de \$232,000. Je crois que c'est la deuxième année que le gouvernement fait une contribution en vue d'accorder des bourses par l'entremise du Collège Pearson.

M. Prud'homme: Pourriez-vous nous dire combien d'argent on a dépensé jusqu'à présent dans le cadre de ce second poste—dans l'ensemble ou...

M. O'Toole: Le Collège Pearson?

M. Prud'homme: En effet.

M. O'Toole: Je ne pourrais réellement vous dire, à ce moment-ci, si le gouvernement a prévu des bourses au cours de la dernière année scolaire. Le Collège a été inauguré en septembre 1974, et la participation du gouvernement pendant l'année en cours prévoira 40 bourses pour un total de \$232,000.

M. Prud'homme: On nous a déjà posé cette question à l'égard de ces bourses. Serait-il possible de nous fournir—non pas ce soir, car il s'agit là de renseignements beaucoup trop détaillés—les détails de ce crédit car on s'intéresse vivement à ces bourses.

Est-ce que ma question s'adresse au groupe compétent? Je suis désolé de ne pas voir de dame parmi ces hauts fonctionnaires mais...

Une voix: Le greffier est une dame.

M. Prud'homme: En effet, mais elle ne travaille pas aux Affaires extérieures.

Pour en revenir à la question, ces bourses sont-elles destinées particulièrement aux non-Canadiens ou aux Canadiens? Ou à une combinaison des deux?

Le président: Monsieur Robinson.

M. H. B. Robinson (Sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures): L'objectif est d'accorder 75 p. 100 des bourses à des non-Canadiens et 25 p. 100 à des Canadiens; mais à l'heure actuelle je ne crois pas que l'on ait atteint cette proportion.